
עו"ד אלי זהר

־אנחנו מנהלים מלחמה אסימטרית, וצריך להכיר בזה. אנחנו נל
חמים באזרחים המאורגנים בכנופיות פשע. בעקבות זאת לארגוני 
לדיון משפטי,  מגיע  ככל שהדבר  חיובית  נקודת פתיחה  יש  הטרור 
לנהל  אותנו  מחייב  הדבר  ביותר.  קשה  שלנו  הפתיחה  נקודת  ולכן 
עם  לעשות  צריכים  אנחנו  מה  הקרב.  לפני  עוד  משפטית  לוחמה 

־הטילים שיש היום בתוך הכפרים בלבנון? להוריד אותם? עם שא

"זו לא גזירה משמים שתהליכים 
בינלאומיים מתנהלים בצורה לא ראויה"

כך אמר המשנה ליועץ המשפטי )בינלאומי( ד"ר רועי שיינדורף במושב שעסק 
בזכותה של ישראל להגנה עצמית ובשאלה אם יש טעם לשתף פעולה עם ועדות 

החקירה הבינלאומיות  עו"ד אלי זהר: "מבחינה משפטית, לארגוני הטרור יש 
נקודת פתיחה חיובית יותר. זאת התמודדות בלתי אפשרית מבחינתנו"

לות כאלה אנחנו צריכים להתמודד. זאת התמודדות בלתי אפשרית, 
בעניין,  בכל תחומי המעורבות שלנו  לשינוי המצב  לפעול  וחובתנו 

כלומר לשאוף להסדר.

עו"ד מוריאל מטלון

בנושא ועדות החקירה הבינלאומיות נראה כי המשחק אכן מכור. 
להרשות  יכולים  אנחנו  מכור  כאלה של משחק  בתנאים  אבל האם 
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־לעצמנו להחרים את המשחק, גם כשאנחנו יודעים מה תהיה התו
צאה? ההערכה שלי היא שכאשר אנחנו משתתפים ומגיעים, אמנם 
נפסיד אבל רק בנקודות. אם לא נתייצב - זה יהיה הפסד טכני או 
נוקאאוט. נגיע למצב שניתקל בחרם כשנרצה למכור סחורות שלנו 
במקומות שונים בעולם. לכן אנחנו חייבים להתמודד עם הוועדות 

ועם הפורומים האלה.

ד"ר רועי שיינדורף

המועצה לזכויות אדם של האו"ם עוסקת בישראל באובססיביות. 
להצליח  הסיכוי  ושם  מוטה,  הפורום  שבהם  מסוימים  פורומים  יש 

־בכלים משפטיים הוא נמוך. אך זה לא חזות הכל, ויש פורומים אח
שאימצה  המשט,  בעניין  פאלמר  ועדת  למשל  האו"ם.  שממנה  רים 
גזירה משמים שתהליכים  לא  זו  ישראל.  הנרטיב המשפטי של  את 

בינלאומיים מתנהלים בצורה לא ראויה. 

אל"מ אלי בר־און, סגן הפצ"ר

הרף המשפטי שאנחנו קובעים הוא הנמוך ביותר, אבל המפקדים 

מעולם  שונה  עולם  היא  לחימה  יותר.  גבוה  רף  קובעים  כלל  בדרך 
יש מערכת של אכיפת חוק. מוות של אזרחים  היומיום שלנו, שבו 
קנה  את  נקבע  לא  לעולם  טבעית.  בלתי  תוצאה  לא  הוא  בלחימה 

־המידה שלנו לפי קנה המידה של אויבינו. אנחנו פועלים לפי הנור
מות המקובלות בעולם הנאור, יש לנו משפטנים מצוינים ומפקדים 
מצוינים שמתרגמים את הנורמות האלה כדי שיהלמו את האתגרים 

שאנחנו מתמודדים איתם. 

פרופ' עמנואל גרוס

במשפט הבינלאומי או שאתה לוחם או שאתה אזרח. לא חשבו 
־על שחקן שלישי - טרוריסט. לא קיבלו את הצעתי להוסיף את הק

טגוריה "לוחם בלתי חוקי". צריך להתאים את המשפט הבינלאומי 
ולה להתדיין  נמשיך  זה  את  נעשה  שלא  עד  העכשווית.  ־למציאות 

תלבט. לגבי ועדות חקירה - כשמדובר בוועדה בעלת אופי פוליטי, 
לדעתי לא ראוי ולא נכון לשחק לידיהן כשאנחנו יודעים שהתוצאות 
מוטות מראש. אנחנו צריכים לבדוק את עצמנו באובייקטיביות, כפי 
 שאנחנו עושים, והעולם ייאלץ לקבל זאת.  
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